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§ 36 FRN 2018/59 

Investeringsuppföljning 2019 maj 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 

Ärendet 
Fritidsnämnden noterar information gällande status på fritidsnämndens pågående 
anläggningsprojekt. 
 

Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information gällande status på fritidsnämndens 
anläggningar inom nämndens intresseområde enligt tidigare beslut av nämnden och/eller 
av kommunfullmäktige. Färdigställda/avslutade objekt redovisas en gång och plockas 
löpande bort. 
  



 
6 (35) 

 15 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Pågående projekt 
Kommundel Projekt Beslut Status Kommentar Prel. datum 

för avslut 
Nacka 
 
 
 
 
 
 
Rev. 
170921 

Grönt ljus 
Etapp 1: 
Boovallen 
Myrsjö IP 
Älta IP 
Etapp 2: 
Nacka IP 
Saltsjöbaden IP 

Datum för 
beslut: 
2016-04-27 
 
Diarienummer: 
FRN 2016/58 
 

Tidsplan 
■ 
Läge: 
Pågår 

■ Projekt försenat på 
grund av 
inkörningsproblem vid 
pilottest. 
 

Etapp 1: 
1.1 2016-08-01 
1.2 2017-12-30 
Etapp 2: 
1.1 2018-12-30 
1.2 2019-03-01 

Sicklaön 
Skuru, Ektorp 
 
 
 
 
 
 
 
 
Reviderad 
180425 
180827 
190120 

Skuru IP 
Omläggning 
konstgräs 

Datum för 
inriktning: 
2016-05-31 
Diarienummer: 
FRN 2016/47 
 
Datum för 
genomförande
beslut:  
2017-09-12 
 
KFKS 
2017/741 

Tidsplan 
■ 
Läge: 
Upphandling 
 

■ Projekt försenat på 
grund av oförutsedda 
kostnader vid markarbete. 
Not 1 – Framtagning av 
projektdirektiv pågår 
Not 2 – ska inte vara 
projekt-direktiv, hanteras 
som mindre 
anläggningsprojekt 

20HT 18-2019 
HT19 

Saltsjöbaden 
 
 
 
Reviderad. 
180425 
180827 
190120 
190416 

Fisksätra IP 
Omläggning till 
konstgräs från 
naturgräs 
 
 
Utegym 
Näridrottsplats 
 
 

Datum för 
genomförandeb
eslut:  
2017-09-12 
Dnr: 
KFKS 2017/19 
 
 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Upphandling 
 
■ 
Läge:  
Genomförande  
 
  

Not 1 – Framtagning av 
projektdirektiv pågår 
Not 2 – Projektdirektiv 
beslutat 
 
 

HT 2019 
 
 
 
 
 
VT 2019 
 
  

Saltsjöbaden Mötesplats 
Saltsjö-
badens IP – 
levande IP 
Utegym 
Näridrottsplats 

Datum för 
beslut: 
2015-12-09  

Tidsplan 
 
Läge 
Vilande 
 

Not 
Fortsatt utredning sker 
efter upphandling av ny 
simhall  
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Kvarn-
holmen 
 
 
Reviderad 
180425 
 

Kvarnholme
n sporthall 
Sporthall med 
fotbollsplan på 
taket 

Datum för 
inriktning: 
2017-03-1 
 
Diarienummer: 
FRN 2017/34 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 
förstudie  

Not 1 – Inriktningsbeslut 
taget i FRN och uppdrag 
att förhandla fram 
hyresavtal överlämnat till 
fastighetsprocessen 
 

2021 
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Beslutade projekt – utredning/projektering 
Kommundel Projekt Beslut Status Kommentar Prel. datum för 

byggstart 
Saltsjöbaden 

 
 
 
Reviderad 
180516 
180827 
 

Simhall 
Ny simhall 
Saltsjöbaden 

Datum för 
inriktning/in
köp: 
2016-12-01 
 
Diarienummer: 
FRN 2016/11 

Tidsplan 
■ 
Läge: 
Utredning  

Not 1 - Upphandling avbruten  2018 

Henriksdal 
 
 
 
 

Ny fritidsgård Datum för 
beslut: 
2017-05-18 
 
Diarienummer 
FRN 2017/23 
 

Tidsplan 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1-  
Förutsättningar för 
genomförande kommer att 
utredas vid ett senare tillfälle  

2019 

Saltsjö-Boo 
Orminge, 
Norra Boo 
 
 
Reviderad 
180425 
180828 

Simhall 
Ny simhall 
Myrsjö IP 

Datum för 
inriktning/in
köp: 
2016-12-01 
 
Diarienummer: 
FRN 2016/133 

Tidsplan 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Översyn av planfrågor 
pågår 
Not 2 – plansamråd avslutat 

2020 

Älta 
 
 
 
Reviderad 
180425 
 

Stavsborg 
sporthallar 
Två sporthallar 
Stavsborgskolans 
fastighet 

Datum för 
inriktning: 
2017-05-18 
 
Diarienummer: 
FRN 2017/57 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Uppdrag att förhandla 
fram hyresavtal överlämnat till 
fastighetsprocessen 
Not 2 - preliminärt klar 2024 
 

2021 

Saltsjö-Boo 
Kummelnäs, 
Norra Boo 
 
Reviderad 
190120 

Possmosse-
verket 
Fullstor 
konstgräsplan  

Datum för 
inriktning: 
2016-05-12 
 
Diarienummer: 
FRN 2015/50 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Projektdirektiv beslutat 
Not 1 – Utredning planeras klar 
VT 2019  
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Saltsjöbaden 
 
 
 
 
Reviderad 
180425 

Multi-
anläggning 
Fisksätra 
Flexibel 
idrottshall med 
inriktning 
friidrott 

Datum för 
inriktning: 
2016-12-01 
 
Diarienummer: 
FRN 2016/19 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Planfrågor pågår, 
förstudie samt placering 
 

 

Älta 
 
 
Reviderad 
180425 

Fritidsgård 
Älta kultur och 
fritidskvarter 
 

Datum för 
inriktning: 
2017-02-16 
 
Diarienummer: 
FRN 
2017/16 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 - Uppdrag att förhandla 
fram hyresavtal överlämnat till 
fastighetsprocessen. 

2020 

Saltsjö-Boo 
Boo gård, 
Södra Boo 
 
 
Reviderad 
180425 

Boovallen 
Ny sporthall  

Datum för 
inriktning: 
FRN 2017/106 
 
 
 
Yttrande 
plan:  
FRN 2016/81 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Projektering påbörjad,  
Not 2 – Preliminär inflytt 
januari 2023 

 

Älta 
 
Reviderad 
180425 
190120 
 

Sigfridsborg 
Ny sporthall  

Datum för 
inriktning: 
FRN 2017/57 
 
 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Projektering påbörjad,  
Not 2 – Preliminär byggstart 
2021 
Not 3 – Preliminär inflytt 
årsskiftet 2022/2023 

2021 
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Kommande planering och beslut 
Kommundel Projekt Kommande 

beslut FRN 
Status Kommentar Prel. datum för 

beslut 
Centrala 
Nacka 
Järlahöjden  
 
Reviderad 
190120 
 

Nacka sport-
centrum 

Inriktningsbeslut Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 - Nacka 
sportcentrum, flexibel 
sporthall, simhall, 
fotbollsplan, 2 ishallar 
samt ytterligare 
idrottsytor. 

2018 
2019 

Myrsjö Myrsjö 
sportcentrum  

Inriktningsbeslut Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 
Samråd  

2019 

Centrala 
Nacka,  
Jarlaberg 
 
 
Reviderad 
192001 
 

Jarlaberg 
Ny volym för 
idrott- och 
fritid 

Inriktningsbeslut Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Fastighetsvärd 
Rikshem 
Not 2 – Uppdrag att 
utreda ny volym för 
idrott på Jarlsbergs 
skolas fastighet. 

1.1 2017-06-16 
1.2 2018 
1.3 2019 

Centrala 
Nacka 
 
Reviderad 
192001 
 

2:an 
Fritidsgård 

Inriktningsbeslut Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – 
Ersättningslokal för 
2:ans fritidsgård till följd 
av stadsutveckling 

2018 
2019 

Sicklaön 
Sickla 
 
 
 
Reviderad 
192001 
 

Sickla 
gymnastik-
hall 
Ersättning för 
sickla 
gymnastiksal 

Inriktningsbeslut 
 
 
 
 
Yttrande plan:  
FRN 2017/48 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 - Två nya 
sporthallar och 
konstgräsyta planeras 
Not 2 – Alternativ 
lokalisering för flytt av 
befintlig hall pågår 

2018 
2019 

Källtorp 
 
 

Källtorp rid-
anläggning 

Inriktningsbeslut 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Ny 
Ridanläggning Källtorp 
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Hästhagen  
 
Reviderad 
192001 
 

Hästhagen 
Konstgräsplan 

Inriktningsbeslut 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – markägare: 
STHLM stad 
Not 2 – Förhandling 
pågår 

2018 
2019 

Erstavik 
 
 
Reviderad 
192001 
 

Hellasgården 
Konstgräsplan 

Inriktningsbeslut 
 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – markägare: 
STHLM stad, 
arrendator: Hellas AB 
Not 2 – Förhandling 
pågår 

2018 
2019 

Övriga projekt 
Reinvesteringar och nyinvestering inom befintliga idrottsanläggningar enligt mål och 
budget. 
Re-investeringsmedel för idrottsanläggningar enligt mål och budget 2016-2018 antaget av 
Nacka kommunfullmäktige den 16 november 2015, § 288. 
 

Kommundel Projekt Status Kommentar 

Hela Nacka 
 
 
 
 

Rev. Reviderad 
180425 

Idrotts-
platser 
Björknäs 
Saltsjöbaden 
Älta 
Nacka 
Boovallen 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Pågår 

Not 1 –  
Upprustning av staket 
Not 2 – Allmän upprustning av 
idrottsplats och materiell 
 

Hela Nacka 
 
 
 
Reviderad 
180425 
 

Driftgarage 
Björknäs IP 
Saltsjöbaden IP 
Nacka IP 
Älta IP 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Pågår 

Not 1 - Beställning kalkyl och 
tidsplan för ersättning av 
befintliga garage genomförd. 
Not 2 – Älta IP: Avslutat  
Not 3 – Björknäs IP: Pågår  
 
 
 

Boo 
 
 
 

Boovallen  
Bullervall 

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
Utredning 

Not 1 – Bullervall enligt 
föreläggande, senast klart 1,5 år 
efter detaljplan vunnit laga kraft 
Not 2 - FRN har överklagat 
föreläggande avseende 
bullervall 
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Boo Boovallen 
Omläggning av 
konstgräs  

Tidsplan: 
■ 
Läge: 
 

Not1 – Omläggning av 
konstgräset på Boovallen1.  
Under julimånad 2019  

Begreppsförklaring 
Tid – tidsplan för projektet 
 ■ Enligt tidsplan ■ Förhinder, försenat ■ Förhinder, kraftigt försenat 
20xx-xx-xx – Tidigare preliminärt datum för avslut/beslut 
20xx-xx-xx – Nytt preliminärt datum för avslut/beslut 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 15 april 2019 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Socialdemokraterna ställde frågan om status på upphandlingen av simhall i Saltsjöbaden. 
Detta mot bakgrund av att den ursprungliga upphandlingen, vars former 
Socialdemokraterna emotsatte sig vid tiden då den beslutades, gick i stöpet för över ett år 
sedan och ingen uppföljande information givits sedan dess. Det enda vi vetat om är att 
upphandlingen misslyckades eftersom ingen av de tvåentreprenörer som var aktuella att ta 
sig ann att bygga, äga och drifta simhallen (vilket upphandlingen stipulerade) kunde ta sig 
ann de villkoren främst på grund av den risk som byggandet och ägandet utgör. Kort och 
gott: marknaden ansåg inte att upplägget för upphandlingen var ekonomiskt försvarbart. 
 Frågan om status på upphandling av simhallen är viktig också mot bakgrund av vad som 
går att notera i sammanträdeshandlingarna, nämligen att utredningen av Saltsjöbaden IP 
(Näcken) som helhet är satt på paus i väntan på att upphandlingen av simhallen är avslutad.  
 Svaret på frågan var förvånande nog att det efter den havererade upphandlingen har fattats 
beslut om att göra en ny upphandling, denna gång med nya ingångsvärden: nu ska 
kommunen själv bygga och äga simhallen, och endast drift av densamma ska upphandlas. 
Motivet bakom detta uppgavs vara att det är ”mest ekonomiskt fördelaktigt att göra så nu 
när kommunen själv tar risken”.  
 Socialdemokraterna tycker att det är anmärkningsvärt att fritidsnämnden inte fått någon 
information, varken i nämnden eller i annat sammanhang, om det nya beslutet avseende 
upphandling. Vidare drar vi ett antal slutsatser:  
• Marknaden tycker uppenbarligen att det är för stor risk behäftad med att bygga och äga 
simhallen på den plats där den ska ligga, en plats som de facto är en sankmark varför 
nuvarande simhall är försedd med detektorer som ska uppmärksamma om simhallens 
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struktur är hotad. Nu ska kommunen ta den risken. Vilka riskanalyser görs i samband med 
detta?  
• Mot bakgrund av den konstaterade riskbilden anser Socialdemokraterna att en förnyad 
placeringsutredning bör genomföras. Vi har tidigare förespråkat att simhallen ska förläggas 
i Fisksätra, vilket med den nu givna informationen kan visa sig vara mer ekonomiskt 
fördelaktigt än placering i Saltsjöbaden -något en förnyad utredning bör ta ställning till.  
• Den havererade upphandlingen har kostat Nackaborna både tid och pengar. Att 
upphandla simhall är en av de svåraste upphandlingar en kommun kan företa sig. Att därtill 
göra det med villkoren bygga, äga och drifta är något som endast en handfull kommuner i 
Sverige tidigare gjort. Dessutom ska hallen förläggas på sankmark. Därför borde den 
ursprungliga upphandlingen rimligen ha utformats på sådant sätt att man på ett mycket 
tidigare stadium hade kunnat konstatera om marknaden kunde möta de givna villkoren.  
• Den havererade upphandlingen får stora konsekvenser för Saltsjöbadens IP (Näcken) 
vars tidsplan är anmärkningsvärd: kommunen fattade beslut om idrottsplatsen den 9 
december 2015. Nu, över tre år senare, är utredningen av Saltsjöbadens IP vilande och ska 
inte återupptas förrän efter upphandling av simhall.  
• Socialdemokraterna välkomnar nämndens beslut om att kommande 
Investeringsuppföljning ska kompletteras med information om pågående upphandlingar. 
Den transparensen förtjänar nämnden ledamöter, likväl som boende i Nacka som vill veta 
mer om idrottens och fritidens utveckling i kommunen.  
Slutligen noterar Socialdemokraterna nämndordförandens utlåtande om den nya 
upphandlingen av simhall: ”Det känns väldigt bra.” 
 
- - - - - 
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§ 37 FRN 2019/57 

Älta kultur- och fritidskvarter 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar till protokollet information om planeringen av lokaler för Älta 
kulturknut, Älta bibliotek och Älta fritidsgård i kultur- och fritidskvarter i nya Älta centrum.  

Ärendet 
I det framtida Älta Centrum planerar Wallenstam AB att bygga ytor som kommunen kan 
hyra för ett kultur- och fritidskvarter, detta planeras att inrymma Älta bibliotek. Älta 
Kulturhus och Älta fritidsgård driver sina verksamheter i Älta Centrum idag. 
Kommunstyrelsen stadsutvecklingsutskott har gett i uppdrag till enheten för 
fastighetsförvaltning att skriva en avsiktsförklaring med Wallenstam om att kommunen ska 
hyra ungefär samma kvadratmeter som ersättningslokaler för de gamla som rivs. Ritningar 
har presenterats på 1333 kvadratmeter och planeras i två våningsplan med en kärnyta för 
respektive verksamhet och med separata entréer. Ytorna är effektivt planerade med 
möjlighet till samnyttjade. Våningsplanen binds samman med trapphus och hissar.  
 
Cirka 300 meter från Älta centrum planeras för den nya Stavsborgsskolan och sporthallar. 
Genom samnyttjande av olika lokaler ska dessa kunna användas för kultur- och 
fritidsaktiviteter efter skoltid.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 25 april 2019 
Ritningar över Wallenstams fastighet som inrymmer lokaler för Älta kultur- och 
fritidskvarter, Älta Kulturknut, Älta Bibliotek och Älta fritidsgård. 
Bilaga 1: Plan 1 
Bilaga 2: Plan 2 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  

Protokollsanteckningar 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Förslaget är alldeles för litet med tanke på att Ältas befolkning planeras växa så mycket 
och inte minst de yngre åldrarna.  
Lokalernas placering gör att kulturlokalerna har hamnat i källaren vilket är mycket olyckligt. 
Centret borde bli en viktig del i det sociala livet och ligga ihop med butiker mm i ett öppet 
torg. 
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Åtgärder måste vidtas för att största möjliga samverkan, samarbete och samutnyttjande kan 
åstadkommas. 
Mycket tveksamt om det fungerar med lägenheter i direkt anslutning till t.ex. stora 
samlingslokalen där behov kommer finnas av att kräma på ljudet vid konserter, discotek 
och fester. 
Mindre möteslokaler måste bli mer ändamålsenliga för möten, bildkonst mm och inte vara 
små och trekantiga.” 
 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Ytorna för biblioteket, kulturknuten samt fritidsgården förfaras vara otillräckliga i 
planerna för nya Ältas kulturknut. Delar av nuvarande verksamhet samt utrymme för ny 
innovativ verksamhet omöjligörs av att ytorna är för små och planen för samutnyttjande av 
olika verksamheter är otillräcklig.  
Läxhjälp och fritidsgårdsverksamhet är länge känt inte verksamhet som kan samsas om 
lokaler. Majoriteten försvarar sig återigen med planer för ytor som ligger utanför 
detaljplanen utan att redovisa dem för nämnden. Socialdemokraterna befarar att när Älta 
ska expandera så görs det utan att expandera kultur och fritidslivet.” 
 
- - - - - 
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§ 38 FRN 2019/62 

Tertialbokslut 1år 2019 fritidsnämnden 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer tertialbokslut 1 för år 2019. 

Ärendet 
Fritidsnämnden har under tertial 1 arbetat med en aktualisering av 2016 års 
kapacitetsutredning för tillskapandet av nya idrottsanläggningar. Fritidsnämnden har därtill 
bland annat arbetat med planeringen inför sommarlovsverksamheten. Statsbidrag om cirka 
en miljon kronor har rekvirerats för att skapa möjligheter för alla barn och unga (6-15 år) 
att ta del av avgiftsfria sommarlovsaktiviteter. Det ekonomiska resultatet för perioden är en 
positiv avvikelse mot budget på 3,2 miljoner kronor. Årsprognosen för nämnden är ett 
överskott på 4,5 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 13 maj 2019 
Bilaga: Tertialbokslut 1 fritidsnämnden 2019 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Reservationer 
Ella Tegsten (S) och Emelie Schröder (S) reserverar sig mot beslutet och angav följande: 
 
”Socialdemokraterna reserverade sig mot tertialbokslutet. Handlingarna hade kommit ut två 
dagar innan mötet, det fanns därför ingen tid till att gå igenom dem ordentligt det kan inte 
heller majoriteten ha gjort. Det är principlöst att ta beslut med så kort varsel utan att ha en 
aning om vad man tar beslut om. Ordförande hävdade att Socialdemokraterna inte ville 
vara med att ta ansvar för nämndens ekonomi. Vi tar gärna ansvar men gärna med kunskap 
och fakta kring vad vi tar ansvar över.  
Det är svårt att ta beslut utan att veta vad man tar beslut om, det är en risk och ett ansvar 
över medborgarnas skattemedel som inte känns schyst eller hållbart.” 
 
- - - - - 
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§ 39 FRN 2019/50  

Aktualisering av fritidsnämndens kapacitetsutredning 
gällande idrottsanläggningar 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att återremittera ärendet med följande motivering: 
• Att identifiera fler alternativa platser för idrottsverksamhet.  
• Se över närhetsprincipen i den aktualiserade kapacitetsutredningen 
• Förklaringsmodell till nyckeltalen 
 
Fritidsnämnden beslutar att anordna en hearing för att diskutera slutsatserna av 
utredningen med både tjänstemän, politiker och föreningslivet för en öppen transparent 
dialog. Fritidsnämnden beslutar att ge presidiet i uppdrag att arbeta med hearingen.  

Ärendet 
Kommunfullmäktige har givit fritidsnämnden i särskilt uppdrag att aktualisera 
fritidsnämndens kapacitetsutredning för tillskapandet av nya idrottsanläggningar och i 
samband med detta också redovisa hur planeringen för ersättningsanläggningar ser ut.  
Efter beslut i fritidsnämnden kommer ärendet att gå vidare till kommunstyrelsen. 
Fritidsnämnden beslutar för egen del att ge kultur- och fritidsdirektören i uppdrag att 
vidare utforma förslag till prioriteringar, platser och tidsplanering gällande framtida 
idrottsanläggningar i Nacka. Fritidsnämndens särskilda uppdrag kommer sedermera att 
redovisas till kommunfullmäktige i samband med tertialbokslut och årsbokslutet. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 10 maj 2019 
Bilaga 1: 2019 års aktualisering av fritidsnämndens kapacitetsutredning gällande 
idrottsanläggningar med följande bilagor: 

1. Registerdata från lokalt aktivitetsstöd (LOK) 2018 
2. Kartlagda idrottsanläggningar 
3. Befolkningsprognos områdesvis från 2018 
4. Boo - Platser för identifierade idrottsanläggningar 
5. Sicklaön - Platser för identifierade idrottsanläggningar 
6. Fisksätra/Saltsjöbaden – Platser för identifierade idrottsanläggningar 
7. Älta – Platser för identifierade idrottsanläggningar 
8. Sporthallar – Befintliga, beslutade och planerade 
9. Sporthallar – Befintliga, beslutade, planerade och möjliga 
10. Bollplaner – Befintliga, beslutade och planerade 
11. Bollplaner – Befintliga, beslutade, planerade och möjliga 
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12. Ishallar – Befintliga och planerade 
13. Simbanor – Befintliga och planerade 
14. Utgångsläge för fritidsnämnden 2019 
15. Kostnadsberäkning fritidsnämnden fram till 2035 
16. Schablonberäkning per anläggningstyp och årlig kostnad fördelad på fastighetsdrift, 

verksamhetsdrift och kapitaltjänstkostnader 
17. Restvärden för anläggningar 
18. Invånare per idrottsanläggning – jämförelsekommuner 
19. Kostnad per invånare för fritidsverksamhet - jämförelsekommuner 

Yrkanden 
Oliver Rykatkin (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Steen (L), på  
återremittering av ärendet med följande motivering: 
• Att identifiera fler alternativa platser för idrottsverksamhet 
• Se över närhetsprincipen i den aktualiserade kapacitetsutredningen 
• Förklaringsmodell till nyckeltalen 
 
Ella Tegsten (S) yrkade på återremittering av ärendet med följande motivering:  
• Att territoriella förutsättningar tas bort ur utredningens utgångspunkt 
• Att närhetsprincipen med avstamp i Fritidsstrategin ska vara grunden för utgångspunkt i 
utredning  
• Att behovet ska utgå ifrån medborgarnas behov av tillgång till fritid och idrott  
• Att fler åldersgrupper ska ingå i underlaget  
• Att prioriteringslista på de kommundelar som kommer vara i störst behov av idrottsytor  
• Att den ekonomiska delen av utredningen inte ska påverka utredningens behovsanalys 
• Att en konsekvensanalys görs både för fokusgruppen men även flera grupper med 
hänvisning till resultatet av behovsanalysen 
• Att utredningen ska utgå ifrån att anläggningar och lokaler för idrott och fritid ska i 
möjligaste mån både finnas nära bostaden och i anslutning till skolor samt lokala 
sportcentrum ger barn och unga möjlighet att idrotta i sitt närområde 
• Att välja ett bredare underlag för jämförelsekommuner. 
 
Ella Tegsten (S) yrkade på att enheten anordnar en hearing för att diskutera slutsatserna av 
utredningen med både tjänstemän, politiker och föreningslivet för en öppen transparent 
dialog.  
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade att presidiet ges i uppdrag att bilda arbetsgrupp för att 
arbeta med hearingen.  
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Beslutsgång 
Ajournering begärdes kl. 18.59. Sammanträdet återupptogs kl. 19.12.  
 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Oliver Rykatkins återremissyrkande och 
motivering.  
 
Fritidsnämnden avslog Ella Tegstens återremissyrkande med motivering.  
Votering begärdes och verkställdes.  
 
För avslag på Ella Tegstens yrkande med motivering röstade Oliver Rykatkin (M), Jan 
Bjurfors (M), Margareta Hjelmstad (M), Tomas Hjort (C), Gustav Magnusson (KD) och 
Gunilla Grudevall Steen (L).  
 
För Ella Tegstens yrkande med motivering röstade Ella Tegsten (S), Emelie Schröder (S), 
Bosse Ståldal (NL) och Henrik Hermansson (MP).  
 
Med 6 röster mot 4 beslutade fritidsnämnden att avslå Ella Tegstens yrkande. 
 
Fritidsnämnden beslutade därefter i enlighet med Ella Tegstens yrkande att enheten 
anordnar en hearing för att diskutera slutsatserna av utredningen med både tjänstemän, 
politiker och föreningslivet för en öppen transparent dialog. 
 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall Steens yrkande att presidiet ges 
i uppdrag att arbeta med hearingen. 

Protokollsanteckningar 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Idrotten vann segrar på Fritidsnämnden. Majoriteten vek sig inför det starka trycket från 
idrottsrörelsen och hotbilden av att förlora röster i nästa val. Resultatet blev att dom också 
ville skicka tillbaka utredningen för renovering på några viktiga punkter som att leta fram 
fler platser för idrotten, ta hänsyn till närhetsprincipen och förklara nyckeltalen.                                                                  
Men matchen är långt ifrån vunnen. Huvudfrågan är att bygga ett hållbart samhälle och 
särskilt på Sicklaön som planeras växa med 100%. Då måste man våga att stoppa eller 
revidera stadsbyggnadsplaner och prioritera plats för idrott och kultur vilket t.ex. gäller 
Sicklavallen och Järlahöjden. Ett annat exempel är Kvarnholmen med 7 000 invånare om 
tio år som bara skulle få en 5-spelarplan!  
Skolor och idrottsanläggningar har en nära koppling till varandra med avseende på hälsa 
och välmående, där det geografiska avståndet mellan dessa är av stor betydelse. Det vet vi 
alla. 
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Vidare så har det flera andra positiva effekter för det hållbara samhället där barnfamiljen 
slipper stress i vardagen och där vi kanske slipper milslånga transporter av barn i Nacka 
Kommun som belastar miljön och Nackabornas egna plånbok på ett mycket negativt sätt. 
På vissa ställen i detaljplanerna, t.ex. Sickla Plania och Järlahöjden så upplevs det som att 
man inte ser utifrån det större perspektivet i stadsbyggnadsplanerna utan bara till den 
enskilda detaljplanen. 
Realistiskt kan allt detta tvinga kommunen att omförhandla tunnelbaneavtalet vilket man 
redan gjort när det gäller Bergs gård. Kostnaderna för att minska byggandet är enligt 
tunnelbaneavtalet försumbara på kort och framför allt på lång sikt. Kommunen måste 
därmed släppa prestigen och erkänna att man inte såg riskerna med att bygga så mycket 
som tunnelbaneavtalet krävde och kommunen gick med på. Nacka var ju värt tunnelbana 
utan att behöva fördubbla befolkningen på västra Sicklaön, en kommundel som om det 
vore en egen kommun skulle ligga i toppen i befolkningstäthet i landet (hela Nacka ligger 
för övrigt på elfte plats). Nacka kan i förhandlingarna dessutom uppvisa 
utbyggnadsplanerna för 10 000-tals människor i t.ex. Älta, Orminge och Fisksätra vilka 
också kan dra nytta av tunnelbanan. Ett socialt och kulturellt samhälle kräver en förnuftig 
och hållbar planering. Inom kort är det därför upp till bevis. Om inte kommunen rättar sig 
efter idrottens och kulturens behov är det kört när all mark är såld och alla detaljplaner är 
beslutade.” 
 
Henrik Hermansson lät för Miljöpartiets partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Utbyggnationen av sport- och fritidsfaciliteter är en av de viktigaste frågorna när Nacka 
bygger stad och befolkningen i kommunen växer kraftigt. Det finns en betydande risk att 
tillgången till platser för både organiserad och spontan sport- och fritidsverksamhet får stå 
till sidan i förtätningen. En levande stad och ett starkt civilsamhälle kräver gemensamma 
ytor, kommunen måste planera för detta. 
Därför är det i grunden bra att Nacka kommun genomför en aktualisering av 
kapacitetsutredningen, så att alla partiers politik kan utgå från ett gemensamt accepterat 
faktaunderlag. Miljöpartiet ser dock vissa problem i instruktionerna till 
kapacitetsutredningen som gör att faktaunderlaget kan komma att bli missvisande. 
1) Avsatt mark för Östlig Förbindelse. Varken regeringen eller Stockholms Stad driver 
längre en Östlig Förbindelse. Det är endast den politiska majoriteten i Nacka som håller sig 
fast vid förslaget, trots dess troliga negativa effekter på resandet i Nacka. Miljöpartiet vill se 
en annan typ av förbindelse med fokus på klimatsmart kollektivt resande. Trots att 
projektet ligger på is så är betydande markområden, som potentiellt kan vara bra ytor för 
sport och fritidsanläggningar, satta åt sidan i kapacitetsutredningen. Om dessa ytor 
exkluderas ur utredningen så går kommunen miste om värdefullt kunskapsunderlag för de 
prioriteringar som måste göras när Nacka bygger stad. 
2) Kapacitetsutredningens geografiska begränsning. Det finns viktiga existerande och 
planerade sport- och fritidsanläggningar utanför kommunens gränser som Nackabor 
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använder eller komma använda sig av. Det finns även vissa anläggningar i Nacka som 
invånare från andra kommuner använder sig av. Utan en tydlig bild av dessa anläggningar 
och användarströmmar så kan vi inte få en rättvisande bild av kapaciteten eller behovet av 
kapacitet. Miljöpartiet kommer lägga ett politikerinitiativ för att inom kort begära en 
komplettering av kapacitetsutredningen på dessa områden. Aktualiseringen av 
kapacitetsutredningen bör göras på ett sådant sätt att framtida kompletterande underlag kan 
sammanställas med utredningen.  
3) Behovet av fokuserad dialog med de berörda föreningarna och medborgarna. Nämnden 
beslutade enhälligt att ge presidiet i uppgift att designa och genomföra en hearing med de 
berörda. Detta är mycket bra. Miljöpartiet föreslog även att återremitteringen av 
kapacitetsutredningen innefattar instruktioner att konsultera med föreningslivet i syfte 
specifikt att hitta ytterligare potentiella ytor för framtida anläggningar. Det är till 
medborgarna och föreningslivet som vi bör vända oss för nya kreativa förslag.” 
 
Anna Israelsson lät för Vänsterpartiets partigrupp anteckna enligt bilaga 1 till 
protokollet. 
 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
Utgångspunkterna i kapacitetsutredning har Socialdemokraterna reagerat på tidigare. Det 
har satt begränsningar och skapar förutsättningar för ett underlag som är starkt missvisande 
till vad som är grunden för nämndens uppdrag men framförallt behov. 
Socialdemokraterna lade därför förslag till återremiss med ytterligare förändringar för att 
underlaget ska få förutsättningar att inför antagande av detaljplaner och beslut ha konkret 
underlag av vilket behov medborgarna i kommunen har.  
 
Majoriteten försvarade sig med att detta ingick i deras återremiss yrkande, men då har man 
helt missuppfattat att utgångspunkterna från början skapade detta politiserade underlag.  
Bland annat argumentet som användes att territoriella förutsättningar måste vara med i 
utredningen för att kommunen inte kan annektera mark i andra kommundelar. Detta är 
helt fel. Territoriella förutsättningar handlar om att underlaget utgår ifrån att den 
uppdelning av mark som gjorts av Moderaterna i kommunstyrelsen alltså vad som ska 
hänvisas till att i framtiden vara skola, bostäder etc ska medborgarnas framtida behov utgå 
ifrån.  
Det är att styra underlaget till att komma till en slutsats som givetvis inte kommer stämma 
överens med medborgarnas verkliga behov. Detta kommer även influera underlaget som då 
blir riktat till att anta att Sicklavallen och Nacka IP ska utgå ifrån den markuppdelning 
Moderaterna gjort, innan beslutet i fullmäktige är taget. Redan nu kan vi se effekterna av att 
ytorna i de centrala delarna av Nacka minskar.  
Detta ingick inte i Moderaternas återemissyrkande, inte heller andra utgångspunkter som 
den ekonomiska förutsättningen som inte ligger under Fritidsnämnden, utan är 
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kommunstyrelsens uppdrag. Frågade varför underlaget som ska tillgå detaljplaner ska ta 
hänsyn till den ekonomiska förutsättningen när det är något nämnden inte rår över. 
Det är viktigt när Nacka bygger stad att medborgarna får förståelse för vad konsekvenserna 
kan bli om man endast planerar efter marknadens behov och inte medborgarens.  
Att territoriella förutsättningar tas bort ur utredningens utgångspunkt 
Att närhetsprincipen med avstamp i Fritidsstrategin ska vara grunden för utgångspunkt i 
utredning  
Att behovet ska utgå ifrån medborgarnas behov av tillgång till fritid och idrott  
Att fler åldersgrupper ska ingå i underlaget  
Att prioriteringslista på de kommundelar som kommer vara i störst behov av idrottsytor  
Att den ekonomiska delen av utredningen inte ska påverka utredningens behovsanalys 
Att en konsekvensanalys görs både för fokusgruppen men även flera grupper med 
hänvisning resultatet av behovsanalysen 
Att utredningen ska utgå ifrån att anläggningar och lokaler för idrott och fritid ska i 
möjligaste mån både finnas nära bostaden och i anslutning till skolor samt lokala 
sportcentrum ger barn och unga möjlighet att idrotta i sitt närområde” 
Att välja ett bredare underlag för jämförelsekommunen.” 
 
Tomas Hjort lät för Centerpartiets partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Alliansen beslutar att remittera den aktualiserade Kap.Utr. med avseende på framförallt tre 
punkter: 
1)Möjliga anläggningar 
2)Närhetsprincip 
3)Nyckeltal 
Förklaring: 
1)Den aktualiserade KapUtr presenterar f.n. alltför få möjliga platser för 
idrottsanläggningar. I syfte att skapa fullgott underlag/urval i det kommande arbetet 
behöver det totala antalet anläggningar per idrott; befintliga/beslutade + planerade + 
möjliga, signifikant överstiga identifierat behov av anläggningar mot 2035.  
2)Närhetsprincipen är mycket viktig och ska återinföras som princip i den aktualiserade 
KapUtr. Närhetsprincipen ska även avspeglas i rapportens delar, t.ex så att den 
kommunindelning som fanns i KapUtr 2016 med storleksordningen 10st 
Upptagningsområden återinförs.   
3)Nyckeltal: Upplägget med Riktvärden för ”antal barn i målgrupp per anläggning” 
återinförs. (Dessa fanns med i KapUtr 2016 men har tagits bort i aktualiserad KapUtr). 
Riktvärdena behöver bearbetas, och eventuellt uppdateras, och användas som Nyckeltal för 
beräkning av antal anläggningar per idrott 2035. En förklaringsmodell till resp. 
ansatt/föreslaget Riktvärde behövs. Förslagsvis utgår man från påbörjat resonemang i 
KapUtr2106 med jämförelser av kommuner utan bristsituation, referenser till nationella 
studier, Specialidrottsförbund och diskussioner med Nackaidrotten. 
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Centralt är att Riktvärden och Nyckeltal sätts objektivt och speglar Nackaidrottens 
specifika och faktiska/reella behov av anläggningar mot 2035 med så god precision som är 
möjligt. Dvs KapUtr ska vara en konkret behovsanalys i detta avseende. 
Vidare avser alliansen i FRN att lägga gemensamt förslag på att genomföra en 
Alternativkostnadsanalys, dvs vad kostar det kommunen/samhället om Nackaidrottens 
behov inte möts. Idrotten gör idag helt avgörande insatser för folkhälsa, integration, 
barn/ungdomars sociala utveckling, resurssvaga barn/ungdomar samt barn/ungdomar som 
riskerat hamna utanför. Konsekvenserna och Kommunens kostnader för om idrotten inte 
kan utföra detta ideella arbete fullt ut behöver kvantifieras. Kostnader för att bygga 
idrottsanläggningar kan då ställas mot kostnaden att inte bygga anläggningar. Med alla fakta 
på bordet kan kloka beslut i detta fattas. 
Processen: 
En (enad) Fritidsnämnd har återremitterat KapUtr med avseende på de tre punktera ovan, 
vilka är de enda politiskt antagna direktiven idagsläget för denna utredning och därför 
styrande.  
Den aktualiserade KapUtr är inte komplett. Det saknas avgörande moment och vissa 
ingående delar behöver diskuteras, justeras och eventuellt avföras. Tidsfaktorn innebär 
dock en prioritering på så sätt att det mest kritiska frågorna behöver behandlas omedelbart. 
KapUtr är ett levande dokument som kommer att uppdateras.” 
 
 
- - - - - 
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§ 40 FRN 2019/49 

Investeringsbidrag våren 2019 för föreningar med egna 
lokaler 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Nacka Ridklubb 50 000 kronor för projektet 
omklädningsrum i ridhuset i Velamsund, Boo. 
 
2. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Saltsjöbadens golfklubb 50 000 kronor för projektet 
ombyggnation av lagerlokal till mötesrum i Saltsjöbaden. 

3. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Älta tennisklubb 50 000 kronor för projektet 
energiförbättringar i Älta tennishall i Älta. 

4. Fritidsnämnden beslutar att avslå Darra Musik för projektet att bygga ljudisolerade rum i 
egen lokal i Fisksätra. 

5. Fritidsnämnden beslutar att Nacka Ridklubb, Saltsjöbadens golfklubb och Älta 
tennisklubb att senast den 30 mars 2020 ska ha inkommit med en skriftlig redovisning av 
de medel som de blivit beviljade. 

Ärendet 
Vid utgången av ansökningsperioden den 1 april 2019 har fyra ansökningar om 
investeringsbidrag för föreningar med egna anläggningar inkommit. Totalt för 2019 finns 
500 000 kronor att dela ut till investeringsbidrag. Fritidsnämnden föreslås bevilja tre 
ansökningar om investeringsbidrag om totalt 150 000 kronor för våren 2019.  
 
Investeringsstödet riktar sig till de bidragsberättigade föreningar som äger eller hyr in sina 
lokaler och anläggningar på egen hand och efterfrågar ekonomiskt stöd för att de ska kunna 
genomföra olika investeringar, renoveringar eller underhållsåtgärder i sina egna 
anläggningar. Bidrag kan inte sökas för investeringsprojekt i lokaler som upplåts per 
timbasis säsongsvis av kommunen och som ingår i kommunens utbud av anläggningar.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 25 april 2019 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
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Protokollsanteckningar 
Henrik Hermansson lät för Miljöpartiets partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Kommunens investerings- och projektbidrag är en viktig komponent i föreningslivets 
utveckling. Det är därför angeläget att bidragen och ansökningsprocesserna fungerar 
smidigt, både för arbetsbördan på kommunen och för att så få föreningar som möjligt ska 
lägga tid och kraft på att söka utan att få stöd. I den ansökningsrunda som avslutades i april 
fick dock flera föreningar avslag för att de inte var bidragsberättigade (det vill säga 
föreningen kan inte få stöd, oavsett projektets kvalitet). Det var även flera föreningar som 
sökte för betydligt mer pengar än vad som kan delas ut i enskilt stöd. 
Miljöpartiet välkomnar därför en informationspunkt kring bidragsformerna på kommande 
möte i fritidsnämnden. Vi vill gärna få svar på följande frågor. 
1) Hur ser kommunikationen till de sökande ut? Finns det planer på att se över 
kommunikationen för att förenkla och förtydliga? 
2) Hur fungerar reglerna för återsökande? Det finns en gräns på 50.000 per bidrag inom 
investeringsbidraget, men flera föreningar uppmanas helt enkelt att söka mer pengar nästa 
period och kan därmed förvänta sig positiv behandling nästa runda, vilket är problematiskt. 
3) Är reglerna för bidragsformerna satta av Nacka kommun eller följer de av något specifikt 
nationellt eller europeiskt regelverk?” 
 
 
- - - - - 
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§ 41 FRN 2019/51 

Projektbidrag våren 2019 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Nacka Ridklubb 6 000 kronor för projektet – 

Ryktkurs med efterföljande rykttävling. 
2. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Boo Fotbollsförening 15 000 kronor för 

projektet –Boo FF Trygg Förening. 
3. Fritidsnämnden beslutar att avslå Darra Musik och Dans för projektet ”Made in 

Fisksätra” 
4. Fritidsnämnden beslutar att avslå Nacka Ridklubbs ansökan om projektet 

Föreläsning – från sjukhussängen till elitryttare. 
5. Fritidsnämnden beslutar att avslå Nacka Ridklubbs ansökan om Trivselkväll med 

terminskickoff. 
6. Fritidsnämnden beslutar att avslå Nacka Ridklubbs ansökan om Teoriutbildning för 

yngre. 
7. Fritidsnämnden beslutar att Boo FF och Nacka Ridklubb ska inkomma, senast den 

1 april 2020, med en skriftlig redovisning av genomfört projekt. 

Ärendet 
Enligt fritidsnämndens riktlinjer ska projektbidraget ge föreningar stöd att genomföra 
projekt som kan höja föreningsverksamhetens kvalitet och/eller ge föreningarna möjlighet 
att pröva nya verksamhetsformer samt att ge föreningar stöd för att nå nya grupper. 
Projektbidrag kan också sökas av föreningar som inte är registrerade som 
bidragsberättigade. Är projektet riktat mot barn/ungdomar och dessutom bedöms ha 
förutsättningar att övergå i ordinarie verksamhet – kan stöd beviljas eftersom det då ligger i 
linje med bidragets ändamål. 
 
Sista ansökningsdag för projekt som ska starta under hösten var den 1 april. Vid detta 
tillfälle har det kommit in sex ansökningar om projektbidrag. 
 
Föreningarna har bland annat sökt projektbidrag för att barn och unga ska ges möjlighet att 
prova på aktiviteter som ryktning av hästar. Vissa projekt innefattar satsningar på unga 
ledare som kan förmedla föreningens värdegrunder som ett led i föreningsutveckling. 
Andra projekt visar på en ambition att inspirera unga att ta egna initiativ och få verktyg att 
bli framtidens ledare. Det finns ansökning som återkommer och där anslag inte ges då det 
inte motsvarar riktlinjerna.  

Fritidsnämnden föreslås bevilja ansökningar med ett sammanlagt belopp på 21 000 kronor. 
Kvarstående belopp för ansökningstillfället i oktober, inom ramen för fritidsnämndens 
budget gällande projektbidrag, är 126 000 kronor. 
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Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 25 april 2019 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Återkommande även projektbidragen så tar nämnden inkonsekventa beslut samt att 
förutsättningar för verksamhet som motverkar segregation verkar ha svårt att navigera sig i 
den nuvarande formen för bidragssökande och idrotter som kräver mycket resurser har det 
lättare. Detta kommer nämnden behöva återkomma till.” 
 
 
- - - - - 
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§ 42 FRN 2019/54 

Överenskommelse om skötselbidrag till föreningen 
Sörmlandsleden 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att ingå överenskommelse enligt bilaga till tjänsteskrivelsen 

daterad den 15 mars 2019 genom vilken föreningen Sörmlandsleden beviljas 
skötselbidrag på 10 000kr per år för åren 2019, 2020 och 2021 

2. Fritidsnämnden beslutar att föreningen Sörmlandsleden senast den sista januari 
åren, 2020, 2021 och 2022 ska inkomma med en skriftlig redovisning av beviljat 
skötselbidrag.  

Ärendet 
Fritidsnämnden har under 2000-talet beviljat stöd till föreningen Sörmlandsleden.  

Föreningen ansöker om bidrag för skötsel och underhåll av Sörmlandsleden i form av en 
treårig överenskommelse. Sörmlandsleden går igenom Nacka och omfattar en sträcka på 
cirka 11 kilometer.  

Överenskommelsen innebär att föreningen förbinder sig att bedriva sin ordinarie 
verksamhet enligt deras verksamhetsplan, att underhålla och utveckla Sörmlandsleden som 
sträcker sig genom Nacka. Föreningen ska också marknadsföra leden till förskolor, skolor, 
fritidsgårdar, företag och andra föreningar samt om möjligt delta på mässor och liknande 
arrangemang.  

Fritidsnämnden ansvarar för folkhälsofrågor och anser att det är angeläget att konkreta 
satsningar görs för alla som motionerar på egen hand.   

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 15 mars 2019 
Bilaga: Överenskommelsen  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
- - - - - 
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§ 43 FRN 2019/55 

Överenskommelse med Älta IF Konståkning om 
verksamhetsstöd för personer med funktionsnedsättning 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att ingå överenskommelse enligt bilaga till tjänsteskrivelsen 
daterad den 11 mars 2019 genom vilken Älta IF Konståkning beviljas verksamhetsstöd på 
100 000 kronor per år för åren 2019, 2020 och 2021 samt nolltaxa för verksamhetens 
timmar i Älta Ishall. 

Ärendet 
Älta IF Konståkning bedriver skridskoverksamhet för personer med funktionsnedsättning. 
Fritidsnämnden har sedan år 2012 beviljat stöd till föreningen för verksamheten och har 
under åren 2016–2018 haft en överenskommelse gällande föreningens skridskoverksamhet 
för målgruppen.  

Föreningen ansöker om ett fortsatt stöd. Överenskommelsen syftar till att stärka och stötta 
Älta IF Konståknings skridskoverksamhet för personer med funktionsnedsättning. 
Föreningen erhåller 100 000 kronor per år för åren 2019, 2020 och 2021. 

Älta IF Konståknings skridskoverksamhet skapar ett utökat utbud av aktiviteter för 
personer med funktionsnedsättning, som är en prioriterad målgrupp, i kommunen. 
Föreningens verksamhet går i linje med nämndens mål om bäst utveckling för alla.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 11 mars 2019 
Bilaga: Överenskommelsen  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
- - - - - 
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§ 44 FRN 2019/56 

Drift- och underhållsplan för Nacka kommuns 
konstgräsplaner 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att anta Plan för drifts- och underhållsplan för kommunens konstgräsplaner 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 5 april 2019.  

Fritidsnämnden beslutar att nämnden får en muntlig presentation om konstgräsplaner. 

Ärendet 
En drifts- och underhållsplan för kommunens konstgräsplaner har tagits fram. Planens 
syfte är att säkerställa att kommunens konstgräsplaner är miljöanpassade ur ett 
mikroplastperspektiv. Utifrån planen har implementering av åtgärder påbörjats.  

Åtgärder som genomförs, utifrån den framtagna planen, för att minska riskerna för 
spridning av mikroplatser är bland annat borststationer, informationsskyltar, granulatfällor, 
staket intill mark runt fotbollsplan och fiberduk vid uppsamling av snö vid snöröjning.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 5 april 2019 
Bilaga 1: Plan för drift och underhåll vid Nacka kommuns konstgräsplaner  
Bilaga 2: Informationsfolder från Stockholms fotbollsförbund  

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut och att 
fritidsnämnden får en muntlig presentation om konstgräsplaner. I yrkandet instämde Bosse 
Ståldal (NL).  
 
Ella Tegsten (S) yrkade att kultur- och fritidsenheten ska utreda möjligheten att använda sig 
av mer miljövänligt konstgräs eller hybridgrästillägg. 
 
Jan Bjurfors (M) yrkade avslag på Ella Tegstens (S) yrkande.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall Steens yrkande.  
 
Ordförande ställde Ella Tegstens tilläggsyrkande mot avslag och fann att fritidsnämnden 
avslog yrkandet.  
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Protokollsanteckningar 
Henrik Hermansson lät för Miljöpartiets partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Det är väldigt positivt att kommunen tagit fram en drift- och underhållsplan för 
konstgräsplaner i syfte att minska spridningen av mikroplaster från dessa anläggningar.  
Miljöpartiet vill dock påpeka att åtgärderna som föreslås i planen syftar till att minska, inte 
eliminera, spridningen av mikroplaster. Det är också för tidigt att avgöra i vilken grad de 
kommer vara framgångsrika.  
För existerande konstgräsplaner är det naturligtvis bra att göra det som kan göras för att 
minska spridningen. Vid planering av framtida konstgräsplaner så kan drift och 
underhållsplanen dock inte tas som intäkt för ett påstående att Nackas konstgräsplaner inte 
leder till utsläpp av mikroplaster.” 
 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Socialdemokraterna yrkade på att enheten ska även utreda möjligheten att använda sig av 
miljövänligt konstgräs eller hybridgräs  
Kommunen har tillsammans med Ecoloop tagit fram en plan för drift och underhåll på 
kommunens konstgräsplaner. Detta på grund av att kommunen vill säkerställa att alla 
konstgräsplaner i Nacka är miljöanpassade ur ett mikroplastperspektiv. Konstgräsplaner 
med granulat innehåller mikroplatser kan spridas i form av fyllnadsmaterial men också på 
grund av slitage. De olika åtgärder som genomförts och kommer sedan att följas upp samt 
utvecklas är bland annat informationsskyltar, borststationer, staket intill mark runt 
fotbollsplan, granulatfällor och fiberduk vid uppsamling av snö vid snöröjning.  Problemet 
med granulat är att hur microplasterna hamnar i djurlivet är ännu inte helt klart. Forskare 
har hittills sett att maskar, fiskar och fåglar har plaster och mikroplaster i sina magar och att 
det bland annat leder till att de inte får i sig lika mycket mat som de annars skulle få. 
Dessutom även oklart för att se om det även påverkar beteende, fortplantning eller något 
annat. Nu är 1 miljon arter utrotningshotade och mångfald kommer man behöva 
eftersträva 
Socialdemokraterna tycker det vore bra att utreda om det går att använda sig av mindre 
miljöfarligt material. De anläggningar som berörs av detta är Älta Idrottsplats, Fisksätra 
Idrottsplats, Saltsjöbadens Idrottsplats, Boovallen och Stavsborgsbollplan.” 
 
Anna Israelsson (V) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Syftet med planen är att säkerställa att kommunens konstgräsplaner är miljöanpassade ur 
ett mikroplastperspektiv. Drift- och underhållsplaner i sig är väl genomarbetad och 
Vänsterpartiet ställer sig positiv till att den framtagits och röstats igenom utifrån de 
idrottsplaner med konstgräs som nu finns i kommunen. Dock bör det påpekas att behovet 
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av denna plan ej skulle finnas om naturliga och/eller mer miljövänliga material används på 
idrottsytorna. Utifrån miljöperspektivet är det bästa kommunen kan göra är att framöver 
anlägga mer miljövänliga idrottsplaner där drift- och underhållsplaner så som denna ej 
behövs. De miljörisker som kopplas till konstgräsplaner är kopplade till det granulat som 
används som fyllnad. Naturvårdsverket skriver att ”Granulat innebär miljörisker dels 
eftersom mikroplaster inte bryts ned naturligt utan sprids och ansamlas i miljön, dels 
genom att olika typer av granulat kan innehålla farliga ämnen.” Och att ” De granulat som 
används i konstgräsplaner kan innehålla olika typer av farliga ämnen. Det finns osäkerheter 
kring innehållet av farliga ämnen i granulat som används på konstgräsplaner och vilka risker 
det kan innebära. Sådana osäkerheter finns både för återvunnet och nytillverkat material.” 
Utifrån detta är det positivt att drift- och underhållsplanen röstats igenom då det finns 
konstgräsplaner i kommunen, men Fritidsnämnden bör arbeta för att minska 
miljöpåverkan från idrottsplaner ytterligare för att denna drift- och underhållsplan ej ska 
vara nödvändig. Vilket lättast kan göras genom miljövänligare material än granulat med 
mikroplaster.” 
 
- - - - - 
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§ 45 FRN 2019/24 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar handlingarna till protokollet. 

Ärendet 
-Utbetalning av Lokalt aktivitetsbidrag hösten 2018 om sammanlagt 2 518 815kr, FRN 
2018/53, 2019-04-10 
-Bidrag för anpassade fritidsaktiviteter till föreningen DHB Östra, 10 000kr, FRN 2019/61, 
2019-05-02 
-Bidrag till föreningen Attention Nacka Värmdö för fritidsaktiviteter för barn med 
funktionsnedsättning, 10 000kr, FRN 2019/58, 2019-05-02 
-Bidrag till föreningen Skogstur för fritidsaktivitet för personer med funktionsnedsättning, 
10 000kr, FRN 2019/59, 2019-05-02 
-Reducerad taxa i Skuru sporthall, FRN 2019/60, 2019-04-23 
- Ansökan om 0-taxa för tävling – Hellas friidrott, FRN 2019/63, 2019-05-13 
- Yttrande över ansökan om upphävd dispens för Nacka Vattenskidklubb, FRN 2019/45, 
2019-05-09 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade handlingarna till protokollet.  
 
- - - - - 
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§ 46 FRN 2019/25 

Anmälningar 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar anmälningarna till protokollet. 
 
Fritidsnämnden beslutar att skicka inkomna politikerinitiativ till beredning. 

Ärendet 
- Politikerinitiativ från Ella Tegsten (S) till policy och strategidokument mot våldsbejakande 
extremism och extremt våld 
- Politikerinitiativ från Ella Tegsten (S) ”Ett funktionellt fotbollstält på Järlahöjden” 
- Politikerinitiativ från Gunilla Grudevall Steen (L) om att snabbutreda förutsättningarna 
för en fotbollsplan i norra Skuru/Duvnäs utskog 
- Politikerinitiativ från Oliver Rykatkin (M) om att utreda möjligheten för belysning vid 
spontanidrott 
- Politikerinitiativ från Gunilla Grudevall Steen (L) 
- Medborgarförslag om boulehall i Nacka 
- Medborgarförslag om konstgräs på nuvarande grusplan i Tollare 
- Medborgarförslag om konstgräs grusplan Tollare 
- Medborgarförslag om konstgräs 
- Brev från föreningen Saltsjöstjärnan angående upphandling av fritidsgårdsverksamhet 
- Brev gällande skateboardpark i Saltsjöbaden 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade anmälningarna till protokollet. 
 
Fritidsnämnden beslutade att skicka inkomna politikerinitiativ till beredning. 
 
 
- - - - - 
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§ 47 

Övriga frågor 
 
Ella Tegsten (S) ställde följande frågor gällande Fisksätra: 
 
Hur har dialogerna med respektive parter inför försäljningen sett ut? 
Vart är det tänkt att de nya lokalerna ska befinna sig? 
Kommer man att separera på Fritidsgården och Folketshus? 
Har man gjort en konsekvensanalys av att de omlokaliseras i området? 
Hur har beslutsprocessen kring ärendet sett ut? 
 
Anders Mebius besvarade frågorna muntligt. På fråga från Ella Tegsten om synpunkterna 
från fritidsgården kan redovisas för nämnden svarar Anders att detta kan redovisas för 
nämnden skriftligt vid nästa sammanträde. 
 
Bosse Ståldal (NL) informerar om att det på fredagen den 17 maj kl. 15.00 är invigning i 
Boo Folkets hus.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Socialdemokraterna ställde frågor kring vad som händer med Fritidsgården och Fisksätra 
Folketshus då de förlorar sina lokaler i och med försäljningen av Fisksätra skolan. Ingen 
hänsyn information eller kommunikation med personal på respektive enheter har gjorts 
utan endast chefer på kommunen.” 
 
- - - - - 
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Bilaga 1 
 

Protokollsanteckningar §39 
 
Anna Israelsson (V) lät anteckna följande till protokollet: 
 
”Syftet med kapacitetsutredningen är att framställa ett faktaunderlag som politiker kan 
använda som grund för framtida politiska beslut. 
Under fritidsnämndens möte beslutades att återremittera ärendet. Alliansen yrkade att 
återremittera ärendet med punkterna: 
• Att identifiera fler alternativa platser för idrottsverksamhet 
• Ser över närhetsprincipen i den aktualiserade kapacitetsutredning 
• Förklaringsmodell till nyckeltalen 
Oppositionen yrkade att även i återremitteringen tillägga punkterna: 
• Att territoriella förutsättningar tas bort ur utredningens utgångspunkt 
• Att närhetsprincipen med avstamp i Fritidsstrategin ska vara grunden för utgångspunkt i 
utredning 
• Att behovet ska utgå ifrån medborgarnas behov av tillgång till fritid och idrott 
• Att fler åldersgrupper ska ingå i underlaget 
• Att prioriteringslista på de kommundelar som kommer vara i störst behov av idrottsytor 
• Att den ekonomiska delen av utredningen inte ska påverka utredningens behovsanalys 
• Att en konsekvensanalys görs både för fokusgruppen men även flera grupper med 
hänvisning resultatet av behovsanalysen 
• Att utredningen ska utgå ifrån att anläggningar och lokaler för idrott och fritid ska i 
möjligaste mån både finnas nära bostaden och i anslutning till skolor samt lokala 
sportcentrum ger barn och unga möjlighet att idrotta i sitt närområde 
• Att välja ett bredare underlag för jämförelsekommuner 
Alla partier med rätt att votera i Fritidsnämnden röstade för att återremittera med 
Alliansens punkter, alla allianspartier röstade mot att återremittera med Oppositionens 
tilläggspunkter medans alla oppositionspartier röstade för tilläggspunkterna. I och med 
detta återremitterades utredningen med Alliansens punkter och Oppositionens 
tilläggspunkter röstades ner. Under mötet förklarade Alliansen att de röstade emot 
tilläggspunkterna med att de ansåg att de flesta tilläggspunkterna redan ingick i Alliansens 
punkter. 
Vänsterpartiet stödjer återremitteringen av kapacitetsutredningen och hade, om 
Vänsterpartiet hade rätt att votera i Fritidsnämnden, röstat för Alliansens punkter och 
röstat för Oppositionens tilläggspunkter. Vänsterpartiet ställer sig emot Alliansens 
förklaringsmodell att tilläggspunkterna redan ingår i Alliansens punkter och menar att 
återremitteringen hade vunnit på att inkludera tilläggspunkterna. Hade tilläggspunkterna 
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varit en del av återremitteringen skulle det inneburit ett säkrare och tydligare faktaunderlag 
utifrån alla medborgare i Nacka kommuns behov. Det utredningen hade vunnit på med 
tilläggspunkterna, som nu kommer gå förlorade i utredningen är: 
• Att territoriella förutsättningar tas bort ur utredningens utgångspunkt 
Naturligtvis finns det territoriella förutsättningar i en kommun utifrån att kommunen har 
en fastställd yta, men denna utredning tar in ”territoriella förutsättningar” så som planerade 
byggen och tar ej hänsyn till den mark kommunen sålt istället för att använda till 
allmännyttan. I och med att denna utredning ska utgå från behov och alla möjliga platser 
där idrottsanläggningar kan byggas inom kommunen blir det missvisande när utredningen 
framställer platser som ej möjliga när det istället kan handla om att det finns möjlighet om 
en ny kommunalt övergripande planering över marken görs. Detta belyser även vikten av 
att kommunal mark inte säljs, för att den ska kunna utnyttjas till ytor för idrotts- och 
fritidsaktiviteter för allmänheten. 
• Att närhetsprincipen med avstamp i Fritidsstrategin ska vara grunden för utgångspunkt i 
utredning. 
Det finns en definitiv skillnad mellan denna punkt och Alliansens punkt ” Ser över 
närhetsprincipen i den aktualiserade kapacitetsutredning”. Att utgå från närhetsprincipen är 
en helt annan sak än att se över den. 
• Att behovet ska utgå ifrån medborgarnas behov av tillgång till fritid och idrott 
Detta bör vara utredningens utgångspunkt då det är medborgarnas behov som 
Fritidsnämnden bör arbeta för att kartlägga och möta. 
• Att fler åldersgrupper ska ingå i underlaget 
I utredningen tas endast åldersgruppen 7-20 upp, Fritidsnämnden ska fokusera på denna 
åldersgrupp, men vi har även skyldighet att kartlägga behovet för alla medborgare. I 
underlaget görs även en undersökning av vad högskoleelever vill göra på sin fritid. Detta 
underlag bör inte styra utredningen då det varken är representativt för åldersgruppen 7-20 
eller för medborgare i Nacka, undersökningen kan endast vara representativ för 
högskoleelever och bör därför inte styra Fritidsnämndens uppdrag att möta alla 
medborgares behov av idrottsanläggningar. 
• Att prioriteringslista på de kommundelar som kommer vara i störst behov av idrottsytor 
Kommundelarna växer i olika fart, vissa delar beräknas ha en större befolkningsökning än 
andra. 
Dessutom finns det kommundelar som idag har större brist på idrottsytor än andra, även 
om kommunen som helhet har brist på idrottsytor. Om denna utredning ska vara ett 
faktaunderlag för politiska beslut bör denna även innehålla en prioriteringslista för att 
belysa vart behovet av idrottsytor kommer vara störst. 
• Att den ekonomiska delen av utredningen inte ska påverka utredningens behovsanalys 
Detta är otroligt viktigt för att utredningen inte ska bli missvisande. För att utredningen 
verkligen ska vara en behovsanalys kan ekonomin inte påverka analysen. 
• Att en konsekvensanalys görs både för fokusgruppen men även flera grupper med 
hänvisning resultatet av behovsanalysen 
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En konsekvensanalys av olika grupper är av vikt för att framtida politiska beslut ska kunna 
väga in vilka konsekvenser att anlägga eller inte anlägga en idrottsyta kan komma att ha för 
medborgarna. 
• Att utredningen ska utgå ifrån att anläggningar och lokaler för idrott och fritid ska i 
möjligaste mån både finnas nära bostaden och i anslutning till skolor samt lokala 
sportcentrum ger barn och unga möjlighet att idrotta i sitt närområde 
Lokaler och ytor för idrott och fritid ska vara naturligt placerade i de områden folk redan 
bor och rör sig i, i närhet till bostad och skolor. Familjer ska inte vara tvungna att skjutsa 
barn långa vägar för att kunna delta i föreningslivet, det ska finnas möjligheter för alla att 
lätt kunna ta sig till dessa ytor. 
• Att välja ett bredare underlag för jämförelsekommuner 
Genom att inkludera fler jämförelsekommuner minskar risken för att utredningen blir 
missvisande och belyser tydligare hur Nacka kommuns tillgång till idrottsytor ligger till i 
jämförelse med liknande kommuner. 
När utredningen återremitteras utan dessa punkter riskerar utredningen att vara 
missvisande. Denna utredning kommer styra Fritidsnämndens arbete över lång tid och om 
materialet då är bristande kommer även de politiska besluten som tas därefter vara det. 
Under mötet framförde även oppositionspartierna behovet av att föreningslivet får uttala 
sig i denna fråga utöver den dialog som hittills förts, vilket Vänsterpartiet stödjer och ser 
fram emot att se hur Fritidsnämnden inkluderar föreningslivet och möjliggör att deras 
röster hörs. 
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